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REVISTA PRESEI 

 

 

 Președintele Iohannis a prezentat prioritățile Planului Național de 

Redresare: Reprezintă o șansă majoră pentru dezvoltarea României 

Președintele Klaus Iohannis a avut o ședință de lucru pe tema Planului Național de 

Redresare și Reziliență. La finalul întrevederii cu liderii coaliției președintele a 

declarat că PNRR este o oportunitatea pentru implementarea unor reforme majore. 

Planul urmează să fie adoptat de Guvern și trimis Comisiei Europene pentru 

aprobare. 

Discursul președintelui Klaus Iohannis: 

„Am convenit astăzi, în cadrul ședinței cu liderii coaliției de guvernământ, cu 

prim-ministrul și cu ministrul investițiilor și proiectelor europene, Planul Național 

de Redresare și Reziliență care urmează să fie supus aprobării Executivului și, 

ulterior, transmis Comisiei Europene pentru negociere. 

Cele circa 30 de miliarde de euro de care vom beneficia prin acest Plan reprezintă 

o șansă majoră pentru dezvoltarea României, o oportunitate care va permite 

economiei, dar și societății românești o rezistență sporită în cazul unor viitoare 

crize. 

Totodată, este important să înțelegem că acest plan, prescurtat PNRR, ne oferă cel 

mai bun context pentru realizarea reformelor amânate atâția ani, reforme care vor 

îmbunătăți viața de zi cu zi a fiecărui român, prin dezvoltarea și modernizarea 

activității în sănătate, în economie, în educație și în administrație. 

Vom pune un accent major pe îmbunătățirea accesului la servicii de sănătate, prin 

dezvoltarea rețelei de spitale, crearea de centre medicale integrate în zonele rurale 

și urbane vulnerabile și dotarea acestora cu aparatură, cabinete cu facilități de 

screening, diagnostic precoce și monitorizare a pacienților cronici. Dorim să 

alocăm pentru acest obiectiv 3 miliarde de euro. 
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De asemenea, Planul Național de Redresare și Reziliență ne va permite să finanțăm 

în continuare dezvoltarea rețelei de autostrăzi în paralel cu promovarea unui 

transport cât mai puțin poluant. Ne propunem să alocăm pentru acest domeniu 4,5 

miliarde de euro. 

PNRR este o oportunitate extraordinară și pentru sistemul de educație din 

România. Programul România Educată va beneficia de o finanțare substanțială, de 

circa 4 miliarde de euro. 

Vom avea astfel școli sigure, curate, cu dotări moderne și laboratoare, dar vom 

investi și într-o rețea de școli verzi, eficiente energetic și adaptate provocărilor 

climatice. 

Totodată, vom investi în dezvoltarea sistemelor de educație timpurie, dar și în 

pregătirea specialiștilor în meseriile viitorului prin investiții în învățământul dual. 

Școlile din comunitățile dezavantajate vor beneficia de noi măsuri de sprijin și 

servicii suplimentare, pentru că educația din România nu își mai permite să piardă 

niciun copil. 

Digitalizarea va fi o parte importantă în Educație, iar accentul se va pune pe două 

componente: formarea competențelor digitale și asigurarea resurselor educaționale 

digitale. 

Elevii, studenții și cadrele didactice trebuie să fie pregătiți și sprijiniți să acceseze 

aceste instrumente digitale. Ne propunem să investim în acest demers 780 de 

milioane de euro. 

Europa se dezvoltă prin tranziție verde și digitalizare, iar România va investi 

substanțial, la rândul ei, în ceea ce înseamnă viitorul sustenabil. 

În asigurarea tranziției verzi, vreau să menționez doar câteva exemple de proiecte 

pe care le vom finanța prin PNRR: 1,3 miliarde de euro alocate pentru 

diversificarea și multiplicarea surselor de energie regenerabilă, 1,5 miliarde de 

euro pentru împădurirea masivă, 4 miliarde de euro pentru combaterea secetei și 

irigații, respectiv 5 miliarde de euro pentru promovarea transportului durabil prin 

dezvoltarea infrastructurii feroviare. 
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Digitalizarea pe care ne-o dorim înseamnă de fapt mult mai puțină birocrație 

pentru cetățeni și un acces mult mai facil la serviciile publice. Vom investi astfel în 

servicii digitale destinate cetățeanului. 

Investițiile pe care le vom face, totodată, în îmbunătățirea mediului urban vor 

permite locuitorilor să se bucure de aer mai curat, spații verzi și spații regenerate. 

În același timp, se vor aloca 2,2 miliarde de euro pentru reabilitarea termică a 

blocurilor și consolidarea clădirilor la cutremur, ceea ce va însemna o îmbunătățire 

a condițiilor de trai. În plus, vor fi făcute investiții care vor permite accesul la apă 

potabilă și canalizare. 

Investițiile propuse prin acest Plan vor duce la crearea de noi locuri de muncă, în 

special pentru cei afectați de pandemie, la noi oportunități de afaceri, consolidarea 

antreprenoriatului și creșterea competitivității în economia noastră. 

Fac un apel la autoritățile publice și partenerii economici și sociali implicați în 

fundamentarea și implementarea acestui plan să susțină acest efort integrat, la nivel 

administrativ, instituțional sau privat.” 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 BREAKING - Marcel Ciolacu anunță moțiune de cenzură împotriva 

Guvernului Cîțu 

Președintele PSD, Marcel Ciolacu, susține că va fi depusă moțiune de cenzură 

împotriva Guvernului Cîțu, în această sesiune parlamentară. Cel mai probabil tema 

va fi legată de modul în care Guvernul gestionează pandemia de Covid-19. 

”După cum știm, constituțional, opoziția are dreptul de a depune o moțiune de 

cenzură pe fiecare sesiune, și categoric vom depune o moțiune de cenzură în 

această sesiune, este evident faptul că avem suficiente argumente. 

Numai dacă vă urmăresc pe dumneavoastră o zi întreagă găsesc două-trei teme. În 

primul și în primul rând continuăm pe, astăzi se face un an de când am intrat în 

stare de urgență, pe gestionarea pandemiei. Mi se pare și rămâne tema principală.  
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Pentru că deja nu mai putem vorbi despre economie atâta timp cât nu reușim să 

depășim această criză sanitară și uitați că efectiv parcă nu învățăm nimic din ce s-a 

întâmplat acum un an de zile sau acum șase luni de zile. 

Nu poți să faci mereu și mereu aceleași greșeli. Iarăși suntem cu ATI-urile la 

maximum, acum se discută, după ce am micșorat numărul în ATI, cu 100 de paturi, 

acum se discută să mai mărim numărul la ATI, când suntem în plină criză. Nu 

există prevenție, nu există anticipare a unor pași. Mie domnul Rafila îmi explică 

foarte clar progresia și cum duc lucrurile. Din ce mi-a explicat mie, în patru-cinci 

zile deja avem un blocaj total în ATI. Și nimeni nu ia nicio măsură. Vorbim de 

totul și cu totul alte teme, dar nu vorbim de temele…”, a spus Marcel Ciolacu, într-

un interviu pentru G4Media. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Turcan: Bugetarii care încasează și pensie vor trebui să opteze în 30 de zile 

de la publicarea legii care va interzice cumululul pensiei cu salariul la stat 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, a anunțat, miercuri, la finalul ședinței de Guvern, 

că bugetarii care încasează și pensie vor trebui să opteze în 30 de zile de la 

publicarea legii care va interzice cumululul pensiei cu salariul la stat. 

Guvernul a aprobat în primă lectură proiectul de lege, iar săptămâna viitoare acesta 

ar urma să fie trimis Parlamentului. 

Turcan a explicat că proiectul prevede posibilitatea continuării activității până la 

vârsta de 70 de ani pentru persoanele care îndeplinesc vârsta de pensionare. 

„Vorbim de o opțiune, un drept, nu de o obligație”, a subliniat Turcan. 

Prevederea este valabilă atât pentru sectorul public, cât și pentru sectorul privat și 

persoanele respective pot să revină asupra acestei opțiuni și să se întoarcă la pensie 

înainte să împlinească 70 ani. 

 

 

https://www.g4media.ro/video-interviu-ciolacu-in-acest-moment-nu-ma-gandesc-la-o-candidatura-la-prezidentiale-in-2024-este-posibil-sa-fie-un-candidat-din-afara-psd-trebuie-sa-fim-deschisi-societatea-se-transforma.html
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„Un salariat care ajunge la vârsta legală de pensionare și dorește să muncească mai 

departe depune o cerere și e suficientă pentru a-și putea continua activitatea. În 

sectorul public însă, atunci când optează pentru prelungirea continuării activității, 

atunci se suspendă dreptul la pensie. Cei care cumulează pensie cu salariul la stat 

au obligația ca în 30 de zile de la publicarea actului normativ să-și exprime 

opțiunea, iar angajatorii trebuie să îi informeze”, a precizat Raluca Turcan. 

Ministrul muncii a precizat că în prezent în sistemul public sunt aproximativ 

35.000 de persoane care cumulează pensia cu salariul. 

Raluca Turcan a precizat că prevederile legii se aplică și celor care sunt în pensie 

din sistemul de apărare și ordine publică. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministerul Economiei: Din acest moment, pot veni banii bugetați în 2021 

pentru Măsura 2 și Măsura 1 

Hotărârea de guvern pentru funcționarea Ministerului Economiei, 

Antreprenoriatului și Turismului (MEAT) s-a publicat miercuri seara în Monitorul 

Oficial, iar acum instituția spune că „din acest moment, pot veni banii care au fost 

bugetați” în anul 2021 pentru Măsura 2 și Măsura 1. 

„Din acest moment, pot veni banii care au fost bugetați în bugetul de stat pentru 

anul 2021, care a fost promulgat pe 9 martie 2021. Circuitul banilor pentru măsura 

2 este următorul: de la trezorerie către minister, de unde pleacă înspre agenții, care 

îi transferă apoi în bănci, după care ajung în conturile beneficiarilor. În perioada în 

care ministerul nu a avut nici buget nici HG de funcționare, MEAT a procesat un 

maximum de dosare de solicitări, astfel încât, odată ajunși banii, plățile către 

beneficiari să se facă cât mai repede” - a anunțat, joi, 18 martie, Ministerul 

Economiei, într-un comunicat remis StartupCafe.ro. 

Aproximativ 16.000 de firme admise la finanțare în Măsurile 1 și 2 așteaptă să-și 

primească ajutoarele de stat, conform situației plăților de la finalul săptămânii 

trecute. 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/ajutoare-stat-plati-masura-2.htm


CNSLR Fratia |  Revista Presei 18 martie 2021 6 

 

Pe 9 martie, când s-a publicat în Monitorul Oficial bugetul de stat pe anul 2021, 

Miniserul Economiei spunea că în aproximativ o săptămână ar fi urmat să ajungă 

primii bani din noul buget la beneficiarii din Măsura 2, având în vedere circuitul 

fondurilor, care cuprinde mai multe etape. 

Vor fi disponibili imediat aproximativ 150 milioane de euro. „Este important să 

știți că procedura de plată durează efectiv o săptămână, până ce banii ajung la 

bănci, iar ele pot începe plățile către beneficiari” - spunea Ministerul Economiei pe 

9 martie. 

De ce durează? 

Ministerul a explicat atunci „circuitul legal” pe care „trebuie să-l parcurgă” banii 

până la beneficiar: 

     Ministerul Economiei, Antreprenoriatului și Turismului primește banii de 

la Trezoreria statului. 

     Apoi ministerul îi înaintează agenției teritoriale pentru IMM (din 

subordinea sa). 

     Agenția IMM teritorială, la rândul ei, trimite banii la cele 8 bănci 

partenere. 

     Simultan, pentru operativitate, se trimite contractul aprobat, pentru 

semnare, la beneficiar. 

     După obținerea semnăturii beneficiarului, plata se face imediat. 

     În cazul în care sistemul merge fără defecțiuni, se pot face până la 1.000 

de plăți pe zi. 

     „Ordinea plăților se va face în ordinea numerelor de identificare în 

Registrul Unic Electronic (număr RUE). Adică în ordinea în care s-au înscris 

potențialii beneficiari”. 

 

 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/buget-2021-monitorul-oficial-calendar-plati-masura-2.htm
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De precizat că inițial nu s-a respectat ordinea înscrierilor pentru plăți, ministerul 

optând pentru a împărți volumul total de cereri la toate agențiile IMM, motiv 

pentru care beneficiarii care au picat la începutul unui calup procesat au primit 

banii, iar cei care s-au înscris mai repede, dar au picat la finalul altui calup procesat 

nu și-au primit banii de la stat. 

În cadrul Măsurii 2, sunt total de plată 650 de milioane de euro, menționează 

Mnisterul Economiei. Astfel, în afară de primii 150 de milioane de euro care ar 

trebui să se plătească mai repede, restul de 500 de milioane de euro vor face 

obiectul unei noi ordonanțe de urgență. „Ministerul Economiei va propune în timp 

foarte scurt timp o Ordonanță de Urgență care să grăbească plățile, fondurile pentru 

această măsură fiind acum alimentate din două surse, POC și React EU, iar 

deblocarea restului de finanțare e îngreunată” - mai spunea Ministerul Economiei 

pe 9 martie. 

(Sursa: StartupCafe.ro) 

 

 Attila Cseke: “Vrem să simplificăm procedurile de absorbție a banilor prin 

PNRR”. Cum vrea ministrul Dezvoltării să reducă decalajele 

Ministrul Dezvoltării, Cseke Attila, vrea simplificarea procedurilor de absorbție a 

fondurilor europene prin PNRR și reducerea decalajelor. Foto: Agerpres 

Ministrul Dezvoltării, Attila Cseke, a declarat, miercuri, că Guvernul dorește 

simplificarea procedurilor de absorbție a fondurilor europene prin Programul 

Național de Redresare și Reziliență (PNRR). De asemenea, acesta vrea ca la 

nivelul ministerului să existe un mecanism prin care banii să fie alocați și orașelor 

mici și mijlocii, care „au fost văduvite de programe operaționale foarte mult timp”. 

El a vorbit și despre starea rețelelor de apă și canalizare și numărul de creșe din 

România. 

 “Mecanismele de implementare ale acestui PNRR ne dorim, acolo unde acest 

lucru este posibil - poate nu în toate domeniile va fi posibil – să fie unul mult 

simplificat, să nu fie un program operațional cu autorități de implementare în care 

sunt proiecte evaluate și în există o anumită birocrație și o anumită încetineală a 

derulării acestor proceduri.  
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Astfel ar permite absorbția mai rapidă a acestor bani. 

La nivelul Ministerului Dezvoltării vom încerca să creionăm un mecanism care n-a 

mai fost la nivelul acesta în România, care să nu însemne un apel de proiecte, ci o 

șansă egală pentru toți, să însemne primele măsuri pentru reducerea decalajelor 

economice. Să încercăm să acordăm finanțări pentru orașele mici și mijlocii care 

au fost văduvite de programe operaționale foarte mult timp. Vreo 10 ani, România 

n-a avut niciun program operațional pentru acest segment de localitate. Se vede. 

Unele comune sunt mai dezvoltate ca și infrastructură decât orașele mici și 

mijlocii. 

Nu depinde numai de primar. Nu m-aș întoarce foarte mult în trecut. M-aș axa mai 

mult pe viitor”, a declarat oficialul din Guvern, la Digi24. 

Întrebat dacă primarii știu să atragă fonduri europene, ministrul a precizat: “Mulți 

dintre ei știu. Nu există pădure fără uscături. Sunt primari buni și mai puțin buni”. 

Acesta a spus că sunt 781 de unități administrativ-teritoriale care nu au rețea de apă 

funcțională și 1990 care nu au rețea de canalizare funcțională. 

“În acest PNRR va fi un singur gestionar al domeniului de proiecte pe apă și 

canalizare, un pas important. Va fi la Ministerul Mediului, pentru că ei sunt care 

gestionează infringementul pe care îl are România pe apă și canalizare. În PNRR 

va fi o finanțare importantă de peste 1 miliard de euro pentru apă și canalizare”, a 

mai spus ministrul Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei. 

Totodată, Attila Cseke a precizat că România nu are suficiente creșe raportat la 

numărul de locuitori, iar în județul Sălaj, spre exemplu, există una singură. 

”Avem 386 de creșe. Sunt județe cu o singură creșă. În Sălaj, în tot județul e una 

doar în Zalău. Oriunde mă duc le spun identificați terenurile, noi facem studiile de 

fezabilitate, puneți-ne la dispoziție terenul, vom construi din bugetul de stat. Ne 

propunem la sfârșitul mandatului ca situația să fie mult îmbunătățită”, a declarat 

ministrul. 

Președintele Klaus Iohannis a avut, miercuri, o ședință de lucru pe tema PNRR. La 

finalul întrevederii cu liderii coaliției, președintele a declarat că planul este o 

oportunitatea pentru implementarea unor reforme majore.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/klaus-iohannis-pnrr-reprezinta-o-sansa-majora-pentru-dezvoltarea-romaniei-presedintele-a-prezentat-prioritatile-planului-national-1469713
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Planul în valoare de aproape 30 de miliarde de euro urmează să fie adoptat de 

Guvern și trimis Comisiei Europene pentru aprobare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cîțu îi cere lui Voiculescu un raport cu acțiunile Ministerului Sănătății 

începând din decembrie pentru pregătirea înaintea valului trei al pandemiei și 

să organizeze conferințe de presă săptămânale privind măsurile în contextul 

epidemiei 

Premierul Florin Cîțu a anunțat, la finalul ședinței de Guvern de miercuri, că i-a 

cerut ministrului Vlad Voiculescu să îi prezinte până săptămâna viitoare un raport 

cu acțiunile Ministerului Sănătății începând din decembrie pentru pregătirea 

înaintea valului trei al pandemiei și să organizeze conferințe de presă săptămânale 

privind măsurile în contextul epidemiei. 

„Am cerut Ministerului Sănătății ca până săptămâna viitoare să prezinte un raport 

privind toate acțiunile din decemebrie pentru pregătirea înaintea valului trei al 

pandemiei. Am cerut și CNCAV să prezinte situația. Am spus că Ministerul 

Sănătății ar trebui să aibă conferințe de presă săptămânale și acolo să întrebați și să 

se prezinte măsurile pentru combaterea pandemiei”, a declarat premierul Cîțu. 

Acesta a subliniat că speră ca de săptămâna viitoare să fie organizate conferințe de 

presă nu doar de către CNCAV, ci și de către Ministerul Sănătății. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Bani pentru medicii implicati in diagnosticarea, transportul si tratarea 

pacientilor cu COVID-19 

Personalul medical implicat in transportul, echiparea, evaluarea, diagnosticarea si 

tratamentul pacientilor diagnosticati cu COVID-19 vor primi stimulente de risc, 

anunta Ministerul Sanatatii. 
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Guvernul Romaniei a aprobat in sedinta de guvern de ieri, 17 martie, la propunerea 

Ministerului Sanatatii, o ordonanta de urgenta pentru modificarea si completarea 

Ordonantei de Urgenta a Guvernului nr. 43/2020 pentru aprobarea unor masuri de 

sprijin decontate din fonduri europene, ca urmare a raspandirii coronavirusului 

COVID-19, pe perioada starii de urgenta. 

Pentru ce perioade e acordat stimulentul 

Ordonanta prevede ca pentru personalul medical, medico-sanitar si auxiliar sanitar 

din cabinetele medicilor de familie care au activat in timpul starii de urgenta si care 

au avut in evidenta sau sub tratament pacienti suspecti sau confirmati cu COVID-

19, ori daca personalul respectiv a fost confirmat cu COVID-19 in urma activitatii 

desfasurate, acordarea stimulentului de risc sa se realizeze din veniturile 

cabinetului medical, prin transferuri din bugetul Fondului National Unic de 

Asigurari Sociale de Sanatate (medicii de familie sau specialistii nu sunt salariati, 

ci reprezentantii propriilor cabinete medicale, iar veniturile decontate de case sunt 

veniturile cabinetului medical). 

 

Totodata, documentul reglementeaza expres faptul ca stimulentul de risc se acorda 

pentru perioadele in care a fost instituita starea de urgenta, respectiv: un stimulent 

de risc pentru categoriile de personal care au activat in perioada 16.03.2020 - 

14.04.2020 si un stimulent de risc pentru categoriile de personal care au activat in 

perioada 15.04.2020 - 14.05.2020. 

 

De asemenea, ordonanta aprobata clarifica notiunea de "pacient suspect", dar si 

activitatile desfasurate de personalul implicat in activitatea de asistenta medicala 

comunitara, astfel incat sa beneficieze de stimulentul de risc si personalul din 

asistenta medicala comunitara implicat direct in transportul, echiparea, evaluarea, 

diagnosticarea si tratamentul pacientilor diagnosticati cu COVID-19 inclusiv cei 

care desfasoara activitati specifice de inspectie sanitara, in spatiile in care a existat 

cel putin un caz confirmat cu infectie SARS-CoV-2. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/social/functionari-publici/functionar-ministerul-sanatatii-medici-centre-de-vaccinare-vid-legislativ-1668046
https://ziare.com/social/medici/colegiul-medicilor-dupa-scandalul-de-la-sectia-ati-din-sibiu-sedarea-este-imperativa-in-unele-cazuri-pentru-ca-pacientul-sa-nu-se-autoaccidenteze-1666873
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 Schimbările din noua lege a salarizării: Explicațiile ministrului Muncii, 

Raluca Turcan  

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, a explicat miercuri, într-o conferință de presă, 

care sunt principiile pentru noua lege a salarizării care va fi prezentată în acest an. 

„Am solicitat tuturor ministerelor de linie sa prezinte propria viziune in privinta 

salarizarii in sistemul public plecand de la niste principii pe care Ministerul Muncii 

le-a identificat: 

 Sa existe unitate in privinta salariului in plata care se calculeaza pentru toate 

categoriile socio-profesionale. Noi propunem ca salariul de baza la care sa se 

raporteze calculul salariilor sa fie 2.300 de lei, nivelul salariul minim brut pe 

economie. 

 Daca sunt sporuri care sunt necesar a fi acordate ele sa nu depaseasca 20% 

din nivelul salariului de baza. 

 Sistemul sporurilor sa fie revizuit radical, unele sporuri sa fie acordate in 

sume fixa pentru ca presupun expunerea la conditii de munca identice si 

altele eliminate si in domeniile respective sa se prefere o reasezare pe grila 

de salarizare a salariilor in plata. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 DEZASTRUL cauzat de pandemie: 33% din angajatorii din România AU 

TĂIAT beneficiile extrasalariale 

Un studiu realizat de eJobs România arată că în 2021, doar 66% dintre angajatori 

mai oferă beneficii extrasalariale. Tichetele de masă, abonamentele la clinici 

medicale private, mașina de serviciu și consilierea psihologică domină topul 

beneficiilor. 

Potrivit sondajului realizat de eJobs România, doar 66% dintre angajatorii au 

declarat că oferă angajaților beneficii extrasalariale. 29% spun că acestea nu au 

făcut sau nu mai fac de mult timp parte din planul de compensații, iar 5% au 

renunțat la beneficii în ultimul an, din cauza contextului economic nefavorabil. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/raluca-turcan_1763.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/lege_1018.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/salariu_1108.html
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Aproape jumătate dintre cei din urmă declară, în același timp, că situația nu se va 

schimba în 2021, iar 54% așteaptă să vadă mersul lucrurilor din următoarea 

perioadă înainte de a decide dacă le vor reintroduce sau nu, conform Mediafax. 

Studiul a mai arătat că tichetele de masă sunt foarte răspândite, aproape 9 din 10 

angajatori incluzându-le în pachetele extrasalariale. 55% dintre managerii de 

resurse umane participanți la sondaj au spus că oferă și abonamente la clinici 

medicale private, iar o treime au menționat, în aceeași listă, și decontarea 

transportului ori mașina de serviciu. 

„Foarte sus în top, dar ca o premieră a ultimilor ani, apare consilierea psihologică, 

pe care tot mai mulți angajatori încep să o bună la dispoziția angajaților, în special 

în acele companii în care se lucrează exclusiv sau preponderent de acasă de mai 

bine de un an. Training-urile și cursurile de dezvoltare personală continuă să fie 

incluse în bugetele anuale ale companiilor, urmate de abonamentele la sală, de 

asigurările private de sănătate, pensiile private facultative ori voucherele cadou în 

diverse magazine partenere”, spune Roxana Drăghici, Head of Sales în cadrul 

eJobs România. 

Cei mai mulți dintre angajatori spun că valoarea pachetelor de beneficii pe care le 

oferă lunar fiecărui angajat este situată între 200 și 400 de lei. 13% alocă un buget 

cuprins între 100 și 200 de lei pe lună, 22% între 400 și 600 de lei, în timp ce 4,3% 

acordă beneficii lunare evaluate la mai mult de 1.000 de lei, lunar, pentru fiecare 

angajat. 

Sondajul a fost realizat in perioada februarie-martie 2021, pe un eșantion de 115 

angajatori. Cei mai mulți reprezintă domenii precum vânzări, producție, call center, 

IT / software, asigurări, medicină sau construcții. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Klaus Iohannis a semnat: vești uriașe pentru agricultori 

Președintele Klaus Iohannis a semnat mai multe decrete, printre care și cel privind 

aprobarea schemelor de plăți care se aplică în agricultură în perioada 2015-2020. 

De asemenea, Iohannis a promulgat și legea prin care România își va face un stoc 

de 100.000 de tone de grâu, ca rezervă națională. 
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 Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 81/2020 privind modificarea și completarea Ordonanței de 

urgență a Guvernului nr. 3/2015 pentru aprobarea schemelor de plăți care se 

aplică în agricultură în perioada 2015-2020 și pentru modificarea art. 2 din 

Legea nr. 36/1991 privind societățile agricole și alte forme de asociere în 

agricultură (PL-x 382/24.06.2020); 

 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 112/2020 pentru asigurarea de la bugetul de stat, prin bugetul 

Ministerului Sănătății, a sumelor necesare acoperirii plății TVA aferente 

bunurilor şi serviciilor achiziționate în cadrul Programului ROU-T-MOH 

„Abordarea provocărilor sistemului de sănătate privind controlul 

tuberculozei în România” (PL-x 503/08.09.2020); 

 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr.116/2020 pentru completarea Ordonanței Guvernului nr. 

41/1994 privind autorizarea plății cotizațiilor la organizațiile internaționale 

interguvernamentale la care România este parte, precum şi pentru aprobarea 

plății cotizației anuale ce decurge din calitatea de membru a României în 

cadrul Fundației Europene pentru Tineret (PL-x 488/01.09.2020); 

 Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 137/2020 privind acumularea în vederea constituirii ca stoc 

rezervă de stat a unei cantități de grâu pentru panificație (PL-x 

575/30.09.2020). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Proiectul de încetare a subordonării operaționale a Poliției Locale față de 

Poliția Română, pus în dezbatere de MAI 

Ministerul Afacerilor Interne (MAI) a pus în dezbatere publică proiectul pentru 

modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 70/2020 

privind subordonarea operaţională a Poliţiei Locale faţă de Poliţia Română. 
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„Miercuri, 17 martie, în şedinţa de Guvern a fost adoptată Ordonanţa de urgenţă 

pentru modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 70/2020 

privind reglementarea unor măsuri, începând cu data de 15 mai 2020, în contextul 

situaţiei epidemiologice determinate de răspândirea coronavirusului SARS-CoV-2, 

pentru prelungirea unor termene, pentru modificarea şi completarea Legii nr. 

227/2015 privind Codul fiscal, a Legii educaţiei naţionale nr. 1/2011, precum şi a 

altor acte normative”, informează un comunicat al Ministerului Afacerilor Interne 

(MAI). 

Demersul legislativ este generat de solicitările formulate de structurile asociative 

ale municipiilor, oraşelor şi comunelor din România, cu privire la încetarea 

subordonării operaţionale a Poliţiei Locale faţă de Poliţia Română, astfel încât 

poliţiştii locali să îşi reia activităţile reglementate prin lege în sarcina lor. 

„Aşadar, prin proiectul de act normativ s-a modificat şi completat Ordonanţa de 

urgenţă a Guvernului nr. 70/2020, în sensul reglementării situaţiilor în care 

conducerea operaţională a Poliţiei Locale este exercitată de către Poliţia Română. 

Astfel, prin modificarea art. 50 din OUG. nr. 70/2020, se propune ca Poliţia 

Română să conducă operaţional, prin inspectoratele de poliţie judeţene/Direcţia 

Generală de Poliţie a Municipiului Bucureşti, Poliţia Locală care funcţionează în 

comuna, oraşul, municipiul sau subdiviziunea administrativ-teritorială a unui 

municipiu în care a fost instituită carantina zonală potrivit legii, pe durata 

acesteia”, arată sursa citată. 

Totodată, se propune completarea actului normativ cu un nou articol, normă ce 

urmează să reglementeze posibilitatea ca, pe perioada stării de alertă, prin protocol 

încheiat între Poliţia Locală sau, după caz, unitatea/subdiviziunea administrativ 

teritorială şi inspectoratul de poliţie judeţean/Direcţia Generală de Poliţie a 

Municipiului Bucureşti, să fie stabilită preluarea conducerii operaţionale a Poliţiei 

Locale de către unitatea teritorială a Poliţiei Române, relatează Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 
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 SURSE Condiția pusă de UDMR pentru a vota desființarea Secției speciale: 

Magistrații să nu poată fi trimiși în judecată fără avizul CSM / PNL și USR 

PLUS au acceptat, proiectul de desființare intră mâine în dezbatere 

PNL și USR PLUS au acceptat condiția pusă de UDMR pentru a vota desființarea 

Secției speciale, și anume introducerea unei imunități sporite pentru magistrați, 

astfel încât judecătorii și procurorii să nu poată fi trimiși în judecată fără 

avizul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), au declarat pentru 

G4Media.ro surse din cadrul coaliției. 

Astfel, au explicat sursele citate, secția de judecători a CSM va aviza trimiterea în 

judecată a judecătorilor, iar secția de procurori va aviza trimiterea în judecată a 

procurorilor. 

Compromisul a fost acceptat marți după-amiază, la o întâlnire a coaliției cu 

ministrul Justiției, Stelian Ion. Acest aviz pentru trimiterea în judecată a 

magistraților a fost cerut și de CSM în avizul (negativ) pe care l-a dat proiectului 

de lege. 

În prezent, legea 303 / 2004 prevede că avizul CSM este necesar doar pentru 

percheziția, reținerea sau arestarea judecătorilor sau procurorilor, nu și pentru 

trimiterea lor în judecată. 

Potrivit surselor citate, cealaltă condiție a UDMR – și anume ca dosarele care 

vizează magistrați să nu mai fie anchetate de DNA, ci de Parchetul General – nu a 

fost acceptată. La acest capitol s-a convenit respectarea competenței materiale a 

Parchetelor, dosarele cu magistrați care vizează infracțiuni de corupție urmând a fi 

instrumentate de DNA. 

În urma acestei înțelegeri din cadrul coaliției, proiectul Ministerului Justiției de 

desființare a Secției speciale urmează să intre joi în dezbaterea comisiei juridice a 

Camerei Deputaților. 

Surse din coaliție au declarat pentru G4Media.ro că planul este adoptarea 

proiectului în următoarele două săptămâni de către Cameră, urmând ca el să fie 

apoi transmis Senatului, care este forul decizional. 

http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/53074


CNSLR Fratia |  Revista Presei 18 martie 2021 16 

 

Proiectul de lege privind desfiinţarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din 

justiţie a fost adoptat de Guvern și transmis Parlamentului luna trecută. 

CSM a avizat negativ proiectul de lege. În esență, nemulțumirile au fost legate de 

faptul că, din forma inițială au fost eliminate anumite prevederi care le-ar fi putut 

oferi magistraților anumite garanții. Spre exemplu, începerea urmăririi penale a 

magistraților era condiționată de avizul procurorului general, iar procurorii și 

judecătorii puteau fi trimiși în judecată doar cu avizul secțiilor din CSM. 

„Este fundamental să se înțeleagă faptul că beneficiarul principal al garanțiilor 

solicitate de sistemul judiciar este cetățeanul, căruia trebuie să i se asigure dreptul 

la un proces echitabil, drept care ar deveni iluzoriu în lipsa unei justiții 

independente, care să decidă exclusiv potrivit legii, în afara oricărei forme de 

presiuni exterioare”, se arată în documentul CSM atașat deciziei de avizare 

negativă a proiectului de desființare SIIJ. 

Membrii forului mai explică și faptul că deficiențe în anchetarea magistraților 

există și acum în activitatea Secției Speciale, dar existau și în perioada în care 

competența acestor investigații revenea Direcției Naționale Anticorupție. 

„Soluția normativă propusă nu este, însă, însoțită de instituirea unor garanții menite 

să dea eficiență principiului independenței justiției prin asigurarea unei protecții 

adecvate a judecătorilor și procurorilor împotriva unor eventuale presiuni 

exercitate asupra lor. Astfel de garanții se regăseau în forma anterioară a 

proiectului de act normativ și ar fi putut constitui o bază pentru inițierea unei 

analize consistente care să ofere soluțiile potrivite pentru protejarea independenței 

justiției. O astfel de analiză este cu atât mai necesară în condițiile în care au fost 

mai semnalate, atât în trecut, cât și în prezent unele deficiențe în activitatea de 

urmărire penală în cauze vizând judecătorii și procurorii.” 

Cum au votat membrii CSM 

Scorul a fost de 11- 8, potrivit surselor G4Media.ro. În topul listei celor care au 

votat pentru menținerea Secției de anchetare a magistraților se numără șeful CSM, 

Bogdan Mateescu, care s-a remarcat ca fiind un critic vehement al unității de 

parchet. În argumentarea votului său, joi, Mateescu a spus că sunt necesare 

anumite garanții pentru corpul magistraților.  

http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=19177
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=19177
http://www.cdep.ro/proiecte/2021/100/00/8/csm66.pdf
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Un vot de susținere a venit și din partea lui Codruț Olaru, Gabriela Baltag, Lia 

Savonea, Corina Corbu, Victor Alistar, Simona Marcu, Nicoleta Țînt, Evelina 

Oprina , Mariana Ghena și Romeo Chelariu, conform surselor. 

În favoarea desființării SIIJ au votat: procurorul general, Gabriela Scutea, ministrul 

Justiției, Stelian Ion, Cristian Ban, Florin Deac, Nicolae Solomon, Mihai Bălan, 

Andrea Chiș, Tatiana Toader, au mai precizat sursele G4Media.ro. 

Avizul negativ, care este consultativ, a fost dat după peste 7 ore de dezbateri 

aprinse, la care a participat și ministrul justiției, Stelian Ion. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Procurorul Daniela Buruiană este reprezentantul României la Eurojust / 

Ministrul Stelian Ion: Am ales un magistrat cu mare experienţă, care şi-a 

dovedit competenţa de-a lungul anilor 

Comisia de analiză a dosarelor şi de interviu pentru ocuparea funcţiei de membru 

naţional român la Eurojust a selectat-o pe Daniela Buruiană, procuror, în urma 

derulării probei interviului în data de 10.03.2021, pentru ocuparea acestei poziţii, a 

anunțat, miecuri, Ministerul Justiției, într-un comunicat de presă. 

„Doamna Daniela Buruiană are o experiență bogată în investigarea infracțiunilor 

de criminalitate organizată transfrontalieră, cu o vechime de peste 22 de ani în 

profesie. Începând cu anul 2013, a desfășurat activități complexe în domeniul 

cooperării şi coordonării judiciare internaționale, în calitate de membru național al 

României la Eurojust. De asemenea, a condus, începând cu anul 2015, cea mai 

importantă echipă din cadrul EUROJUST – cea privind criminalitatea informatică 

– având în portofoliu dosare importante la nivel UE precum probele electronice, 

criptarea datelor, portalul pentru transmiterea instrumentelor de cooperare judiciara 

și altele”, precizează comunicatul Ministerului Justiției. 

Potrivit sursei citate, ministrul Justiției, Stelian Ion, a declarat: „Am ales un 

magistrat cu mare experienţă, care şi-a dovedit competenţa de-a lungul anilor”. 
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Eurojust, Agenția Uniunii Europene pentru Cooperare în Materie de Justiție 

Penală, este un centru unic cu sediul la Haga, care se implică în combaterea 

terorismului și a formelor grave de criminalitate organizată. 

Eurojust coordonează anchete și urmăriri penale la nivel european. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 CCR a declarat parțial neconstituțională legea privind admiterea la 

Institutul Național al Magistraturii: Au fost respinse prevederile referitoare la 

verificarea bunei reputații 

Curtea Constituțională (CCR) a admis miercuri parțial, cu majoritate de voturi, 

sesizarea PSD împotriva legii privind admiterea la Institutul Național al 

Magistraturii (INM), declarând neconstituționale două articole care vizau 

verificarea bunei reputații a candidaților admiși. 

”Cu majoritate de voturi, a admis obiecția de neconstituționalitate formulată de un 

număr de 28 de senatori aparținând Grupului parlamentar al Partidului Social 

Democrat și a constatat că sunt neconstituționale dispozițiile art.18 și ale art.67 din 

Legea privind unele măsuri temporare referitoare la concursul de admitere la 

Institutul Național al Magistraturii, formarea profesională inițială a judecătorilor și 

procurorilor, examenul de absolvire a Institutului Național al Magistraturii, stagiul 

și examenul de capacitate al judecătorilor și procurorilor stagiari, precum și la 

concursul de admitere în magistratură”, a transmis CCR într-un comunicat de 

presă. 

Ce prevăd articolele 18 și 67 (identice): 

 (1) După afișarea rezultatelor definitive ale concursului, candidații admiși 

după cele două etape ale concursului vor fi verificați sub aspectul îndeplinirii 

condiției bunei reputații prevăzute la art. 2 alin (3) lit. c). 

 (2) Verificările privind îndeplinirea condiției bunei reputații se vor face cu 

respectarea legislației în vigoare referitoare la protecția persoanelor cu 

privire la prelucrarea datelor cu caracter personal și libera circulație a acestor 

date. 

https://www.ccr.ro/comunicat-de-presa-17-martie-2021/
https://www.ccr.ro/comunicat-de-presa-17-martie-2021/
https://www.senat.ro/Legis/PDF/2020/20L699LP.pdf
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 (3) Regulamentul prevăzut la art. 53 alin. (2) stabilește documentele pe care 

candidații au obligația de a le depune în vederea verificării îndeplinirii 

condiției bunei reputații. La verificarea îndeplinirii condiției bunei reputații 

sunt avute în vedere fapte pentru care s-au aplicat candidaților sancțiuni de 

drept penal, sancțiuni cu caracter administrativ, contravenționale sau 

disciplinare ori pentru care s-a dispus renunțarea la urmărirea penală, 

renunțarea la aplicarea pedepsei sau amânarea aplicării pedepsei, avându-se 

în vedere următoarele criterii: tipul și împrejurările de săvârșire a faptei, 

forma de vinovăție, tipul de sancțiune aplicată sau tipul soluției dispuse față 

de candidat, conduita adoptată în timpul cercetării disciplinare sau al 

procesului judiciar, impactul asupra opiniei publice generat de fapta 

persoanei în cauză, precum și perioada de timp care a trecut de la aplicarea 

sancțiunii disciplinare, contravenționale, a sancțiunii cu caracter 

administrativ sau de la rămânerea definitivă a soluției de condamnare, de 

renunțare la urmărire penală sau la aplicarea pedepsei, de amânare a aplicării 

pedepsei. 

 (4) rezultatele verificării se consemnează în cuprinsul raportului referitor la 

îndeplinirea condițiilor de admitere în magistratură, care se înaintează 

Plenului Consiliului Superior al Magistraturii. 

Legea a fost adoptată pe 3 februarie de Senat în calitate de for decizional, după ce 

de Camera Deputaților a trecut tacit. Actul normativ a fost inițiat de Guvernul 

Orban în septembrie 2020. 

Legea se va întoarce în Parlament pentru a fi pusă în acord cu decizia CCR. 

Consiliul Superior al Magistraturii a transmis, pe 17 februarie, că Legea privind 

unele măsuri temporare referitoare la concursul de admitere la Institutul Naţional al 

Magistraturii a fost adoptată cu respectarea Constituţiei, calificând drept 

„neîntemeiate” obiecţiile formulate de PSD la Curtea Constituţională. 

„Consiliul Superior al Magistraturii a formulat amicus curiae în dosarul Curţii 

Constituţionale având ca obiect sesizarea formulată de Grupul parlamentar al 

Partidului Social Democrat privind controlul constituţionalităţii, înainte de 

promulgare, a Legii privind unele măsuri temporare referitoare la concursul de  
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admitere la Institutul Naţional al Magistraturii, formarea profesională iniţială a 

judecătorilor şi procurorilor, examenul de absolvire a Institutului Naţional al 

Magistraturii, stagiul şi examenul de capacitate al judecătorilor şi procurorilor 

stagiari, precum şi la concursul de admitere în magistratură”, a precizat atunci 

CSM într-un comunicat. 

Potrivit CSM, prin punctul de vedere exprimat, a indicat, în esenţă, că prin 

adoptarea legii în discuţie Parlamentul a intervenit în limitele competenţelor sale, 

atât în vederea transpunerii Deciziei Curţii Constituţionale 121/2020, cât şi pentru 

a asigura efectivitatea procedurilor de admitere în magistratură pentru anii 2021 şi 

2022, din perspectiva deficienţelor relevate de noul cadru normativ conturat ca 

urmare a modificărilor aduse prin Legea 242/2018. 

„În consecinţă, Consiliul Superior al Magistraturii a apreciat că obiecţiile de 

neconstituţionalitate sunt neîntemeiate, actul normativ fiind adoptat cu respectarea 

Legii fundamentale, solicitând respingerea obiecţiei de neconstituţionalitate”, se 

mai arăta în comunicat. 

CSM reaminteşte că, atât timp cât legea adoptată nu este în vigoare, se află în 

imposibilitatea de a organiza concursuri de admitere la Institutul Naţional al 

Magistraturii sau în magistratură, „fapt de natură să acutizeze presiunea asupra 

judecătorilor şi procurorilor care se confruntă cu un volum de muncă din ce în ce 

mai ridicat în condiţiile unor scheme de personal cu un grad tot mai redus de 

ocupare”. 

„Consecinţele negative ale lipsei de personal vor fi resimţite de justiţiabili, cărora 

trebuie să li se garanteze dreptul la un proces echitabil, într-un termen optim şi 

previzibil”, a evidențiat Consiliul. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 România va împrumuta 100 de milioane de euro de la BIRD pentru 

investiţii în școli 

România va împrumuta 100 de milioane euro de la BIRD pentru investiţii în școli.  

România va împrumuta 100 de milioane euro de la Banca Internaţională pentru 

Reconstrucţie şi Dezvoltare pentru susţinerea proiectului „Şcoli mai sigure, 

incluzive şi sustenabile”. Guvernul a aprobat astăzi negocierea și semnarea 

acordului de împrumut, anunță Ministerul Finanţelor, citat de Agerpres. 

„Una dintre priorităţile mandatului meu este să fac tot posibilul astfel încât 

educaţia să primească finanţarea necesară pentru ca toţi elevii şi preşcolarii să aibă 

acces la o infrastructură şcolară modernă şi sigură. În calitate de ministru al 

Finanţelor, am solicitat Guvernului mandat să negociez şi să semnez cu Banca 

Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare un Acord de Împrumut în valoare 

de 100 de milioane de euro, pentru investiţii în infrastructura şcolară, atât de 

necesare, în special în zonele mai puţin dezvoltate ale ţării”, a spus ministrul 

Finanţelor, Alexandru Nazare, potrivit unui comunicat de presă. 

Proiectul „Şcoli mai sigure, incluzive şi sustenabile” se va derula pe o perioadă de 

6 ani, data limită de tragere a împrumutului fiind 30 iunie 2027. Acesta va fi 

implementat de către Ministerul Educaţiei. Costul total al proiectului va fi de 100 

de milioane euro, sumă finanţată integral din împrumutul acordat României de 

către Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare. 

Principalele elemente ale proiectului cuprind o componentă de investiţii integrate 

în infrastructura şcolară, activităţi de comunicare şi informare, sprijin pentru 

transportul elevilor, precum şi alte facilităţi temporare. O atenţie sporită va fi 

acordată sălilor de clasă inteligente, prin investiţii în mobilier şcolar şi prin 

activităţi de informare şi instruire în acest domeniu. 

Proiectul are și o componentă de sprijin pentru investiţii în infrastructura şcolilor 

durabile şi moderne, prin planificarea investiţiilor în vederea dezvoltării unor 

modele pentru şcolile viitoare, precum şi prin alte activităţi de informare şi 

pregătire a comunităţilor în cazul producerii unor eventuale dezastre. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/03/17/romania-va-imprumuta-100-de-milioane-euro-de-la-bird-pentru-investitii-in-infrastructura-scolara--680050?fbclid=IwAR0E4Avp8Bx-MzkdBLb2KPZt-dyd9rI-q4sSCz_V2nHl5OpIclvVfv6ydUE
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 Dan Barna: Încheierea MCV este unul dintre obiectivele majore ale acestui 

guvern 

Vicepremierul Dan Barna a declarat, miercuri, după o discuție cu Věra Jourová, 

vicepreședintă a Comisiei Europene, că încheierea Mecanismului de Cooperare și 

Verificare (MCV) este unul dintre „obiectivele majore” ale acestui guvern și că 

atingerea acestei ținte depinde doar România. 

„Eforturile prioritare țin de corectarea legilor justiției, desființarea Secției de 

Investigare a Infracțiunilor din Justiție și punerea Codului Penal și a Codului de 

Procedură Penală în acord cu deciziile Curții Constituționale. I-am spus lucrurile 

acestea doamnei Věra Jourová, vicepreședintă a Comisiei Europene și am primit 

asigurări că încheierea MCV este și pe agenda executivului european”, a scris Dan 

Barna pe Facebook. 

Barna susține că, după 13 ani în care România a fost subiect al „unei monitorizări 

excepționale” din partea Comisiei Europene, „cu regrese majore în 2018 și 2019”, 

are încredere că deciziile viitoare ale Guvernului vor duce la „o funcționare 

normală și predictibilă” a statului de drept în România. 

„Mesajul doamnei Jourová și al Comisiei a fost foarte clar: din partea României se 

așteaptă fermitate și rezultate. Angajamentul nostru este că le vom livra”, a 

precizat Dan Barna. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Conducerile TVR și Radio România au primit aviz nefavorabil în comisiile 

de buget ale Parlamentului pentru execuția bugetară din 2018 și 2019 – Surse 

Comisiile reunite de buget-finanțe din Camera Deputaților și Senat au dat miercuri 

aviz nefavorabil pentru execuția conturilor bugetare ale TVR și Radio România, au 

declarat pentru G4Media.ro surse parlamentare. 

Șefii celor două instituții media publice, Doina Gradea și Georgică Severin, au 

prezentat în fața comisiilor reunite modul în care au gestionat bugetele în anii 2018 

și 2019. Ținând cont de constatările Curții de Conturi, dar și de votul politic, 

comisiile reunite au dat aviz nefavorabil. 
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Parlamentarii coaliției de guvernare au dat aviz negativ, în timp ce parlamentarii 

PSD și AUR i-au sprijinit pe cei doi. 

Pentru cei doi șefi urmează raportul de activitate la comisiile de cultură reunite, 

care analizează activitatea pe fond la TVR și Radio România. Un eventual raport 

nefavorabil va merge apoi la plenul reunit al Parlamentului, unde va avea loc votul 

final. În cazul unui vot negativ, cei doi șefi ai radioului și televiziunii publice vor fi 

demiși.  

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Primarii de sector propun Consiliului General al Municipiului Bucureşti 

creşterea taxelor de parcare 

Primarii de sector propun Consiliului General al Municipiului Bucureşti (CGMB) 

creşterea taxelor de parcare, considerând că responsabilitatea de a deţine o maşină 

trebuie să fie însoţită de o contribuţie corectă la bugetele autorităţilor locale, care 

să permită dezvoltarea de servicii de parcare decente, relatează Agerpres, 

„Azi am semnat, alături de toţi primarii de sector, o scrisoare prin care 

solicităm Consiliului General să ia în considerare creşterea taxelor de parcare 

la nivelul discutat anterior: 600 lei zona A, 500 lei zona B, 400 lei zona C, 300 

lei zona D. Nu mai putem închiria spaţiul public, al tuturor, pe preţuri de 

nimic„, a scris primarul Sectorului 2, Radu Mihaiu, miercuri, pe Facebook. 

Postarea sa este însoţită de documentul adresat CGMB pe această temă în care 

primarii de sector amintesc că, în prezent, se află în dezbatere publică, la nivelul 

primăriei Municipiului Bucureşti, proiectul de hotărâre privind stabilirea 

nivelurilor impozitelor şi taxelor locale în municipiul Bucureşti începând cu anul 

2022. 

„Ca răspuns la nevoile comunităţilor pe care le reprezentăm, noi intenţionăm să ne 

implicăm activ în a găsi soluţii şi realiza proiecte care să elibereze trotuarele şi 

spaţiile verzi de maşini şi să sistematizăm parcările de reşedinţă din oraşul nostru 

prin construirea de parcări, în special pe verticală, parcări inteligente şi, acolo unde 

spaţiul o permite, parcări la principalele intrări din Bucureşti.  
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Pentru acesta este nevoie de fonduri, astfel încât responsabilitatea de a deţine o 

maşină să fie însoţită de o contribuţie corectă la bugetele primăriilor de sectoare 

care să ne permită dezvoltarea de servicii de parcare decente. Actuala taxă este 

mult sub nivelul taxelor din capitalele Uniunii Europene”, arată scrisoarea. 

Primarii de sector propun CGMB să fie de acord cu majorarea taxei de parcare de 

reşedinţă la sumele de: 300 de lei pentru un an în zona D, 400 de lei pe an pentru 

zona C, 500 de lei pentru un an în zona B şi 600 de lei pe an în zona A. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Euro a ajuns la un nou maxim istoric. Cursul afişat de BNR: 4,8879 lei/euro 

Euro ajunge la un nou maxim istoric față de leu. FOTO Getty Images 

Leul s-a depreciat, miercuri, cu 0,18 bani faţă de euro (0,04%), moneda europeană 

atingând un nou maxim istoric, în condiţiile în care cursul calculat de Banca 

Naţională a României (BNR) este de 4,8879 lei/euro. 

BNR a cotat marţi euro la 4,8861 de lei. 

De asemenea, leul a pierdut teren în faţa dolarului american, care a ajuns la 4,1042 

lei, în urcare cu 1,34 de bani (0,33%), faţă de cursul de marţi, respectiv 4,0908 

lei/dolar. 

Totodată, moneda naţională s-a depreciat faţă de francul elveţian, cu 0,57 bani (-

0,12%). Astfel, miercuri, cotaţia francului a ajuns la 4,4305 lei, comparativ cu 

4,4248 lei marţi. 

Aurul s-a scumpit cu 1,01 lei (0,44%), până la 229,1115 lei, de la 228,0980 lei, cât 

se stabilise în şedinţa precedentă.  

(Sursa: Digi 24) 
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 Datoria publică a depășit 500 miliarde lei. Până la finalul anului avem de 

plătit dobânzi și comisioane de 14 miliarde lei 

Datoria publică a României a ajuns la 503,6 miliarde lei, respectiv 47,8% din PIB, 

potrivit datelor Ministerului Finanțelor. Cea mai mare parte este pe termen mediu 

și lung, respectiv 489 miliarde lei. Este clar că anul acesta nu are cum să scadă 

datoria, mai ales că avem prevăzut un deficit de 7,16% din PIB, adică 80 miliarde 

lei. Cu alte cuvinte, aceștia sunt bani pe care nu-i avem și trebuie să ne 

împrumutăm. 

 

Dacă ne uităm la proiectul de buget recent adoptat, vedem că anul acesta datoria 

publică ar urma să ajungă la 51,8% din PIB, deci va trece de cel de-al doilea prag 

al Legii responsabilității fiscal bugetare. 

 

Conform acelei legi, dacă datoria depășește 50% din PIB, dar este sub 55%, atunci 

Guvernul trebuie să prezinte public şi să aplice în cel mai scurt timp un program 

pentru reducere. 

 

Programul cuprinde și măsuri care determină îngheţarea cheltuielilor totale privind 

salariile din sectorul public. 

 

Acest lucru trebuie realizat prin lege și trebuie să se asigure aplicabilitatea 

măsurilor într-un termen cât mai scurt, cel mai târziu în semestrul următor celui în 

care s-a constatat depăşirea procentului de datorie publică. 

Evident, dacă ne uităm la strategia care însoțește bugetul, vedem că pe partea de 

cheltuieli de personal se frânează creșterile până în 2024. Practic sunt prevăzute 

pentru acest an la 109,5 miliarde lei, conform proiectului de buget pe 2021, acestea 

urmând să ajungă în 2024 la 110,6 miliarde lei. În ianuarie, România avea 1,24 

milioane de salariați bugetari, cea mai mare parte, puțin peste 800.000 în 

administrația publică centrală. 
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Rate, dobânzi și comisioane de plătit anul acesta 

Dacă am aduna datele disponibile până în acest moment, România are de 

rambursat, anul acesta, 68,2 miliarde lei, aici intrând atât rate, cât și dobânzi și 

comisioane.  

Acestea din urmă (dobanzile si comisioanele) ar însuma 16,7 miliarde lei, dar dacă 

excludem lunile ianuarie și februarie, au mai rămas de plătit 14 miliarde lei. 

 

În ceea ce privește ratele, în perioada martie – decembrie suma totală de rambursat 

este de 39,5 miliarde lei. 

 

Acestea se plătesc prin alte împrumuturi. De aceea crește datoria publică. Chiar 

dacă statul reușește să se împrumute mai ieftin, asta nu înseamnă că scade datoria. 

Dobânda e dobândă. Ea se adaugă. Anul acesta știm că va depăși 50% din PIB 

datoria publică, doar au recunoscut și autoritățile, dar ele și-au mai luat un 

angajament, respectiv că nu va depăși 55% până în 2024. Rămâne de văzut. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 INS: Afacerile din serviciile de piaţă prestate întreprinderilor s-au majorat 

cu 1,1% în ianuarie 

Cifra de afaceri din serviciile de piaţă prestate în principal întreprinderilor a 

crescut, în ianuarie faţă de luna corespunzătoare a anului precedent, în termeni 

nominali, atât ca serie brută, cu 1,1%, cât şi ca serie ajustată în funcţie de numărul 

de zile lucrătoare şi de sezonalitate, cu 0,6%, potrivit datelor Institutului Naţional 

de Statistică (INS), publicate joi. 

 

Astfel, cifra de afaceri din serviciile de piaţă prestate în principal întreprinderilor 

serie brută, în luna ianuarie 2021, comparativ cu luna ianuarie 2020, în termeni 

nominali, a crescut pe ansamblu cu 1,1% datorită majorării cifrei de afaceri din 

activităţile de servicii informatice şi în tehnologia informaţiei (+18,6%), activităţile 

de comunicaţii (+4,0%) şi din alte servicii furnizate în principal întreprinderilor 

(+3,1%). 
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Scăderi au înregistrat activităţile de transporturi (-8,2%) şi activităţile de producţie 

cinematografică, video, programe de televiziune; difuzare şi transmitere de 

programe (-6,6%). 

 

Cifra de afaceri din serviciile de piaţă prestate în principal întreprinderilor, serie 

ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, în luna ianuarie 

2021, comparativ cu luna ianuarie 2020, în termeni nominali, a crescut pe 

ansamblu cu 0,6%. 

 

De asemenea, cifra de afaceri din serviciile de piaţă prestate în principal 

întreprinderilor serie brută, în luna ianuarie 2021, comparativ cu luna precedentă, 

în termeni nominali, a scăzut pe ansamblu cu 20%, ca urmare a scăderii cifrei de 

afaceri din activităţile de producţie cinematografică, video, programe de 

televiziune; difuzare şi transmitere de programe (-42,4%), activităţile de 

comunicaţii (-23,5%), alte servicii furnizate în principal întreprinderilor (-21,3%), 

activităţile de transporturi (-18,8%) şi din activităţile de servicii informatice şi în 

tehnologia informaţiei (-12,7%). 

 

Cifra de afaceri din serviciile de piaţă prestate în principal întreprinderilor serie 

ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, în luna ianuarie 

2021, comparativ cu luna precedentă, în termeni nominali, a scăzut pe ansamblu cu 

1,3%.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Eurostat anunță HAOSUL: România, Ungaria și Polonia sunt 

CAMPIOANELE UE la creșterea inflației în luna precedentă 

Rata anuală a inflaţiei în zona euro s-a situat la 0,9% în februarie, stabilă 

comparativ cu ianuarie, în timp ce în Uniunea Europeană a urcat de la 1,2% la 

1,3%, ţările membre cu cele mai ridicate rate ale inflaţiei fiind Polonia, Ungaria şi 

România, arată datele publicate miercuri de Oficiul European de Statistică 

(Eurostat), conform Agerpres. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 18 martie 2021 28 

 

Comparativ cu situaţia din ianuarie, rata anuală a inflaţiei a scăzut în zece state 

membre, a rămas stabilă în trei şi a crescut în 14 ţări membre. În România, rata 

anuală a inflaţiei a crescut până la 2,5% în februarie, de la 2% în ianuarie. În 

februarie 2020, rata anuală a inflaţiei în România era de 2,9%. 

Cele mai ridicate rate anuale ale inflaţiei în UE au fost înregistrate, luna trecută, în 

Polonia (3,6%), Ungaria (3,3%) şi România (2,5%). La polul opus sunt unele state 

membre UE unde rata anuală a inflaţiei este negativă: Grecia (minus 1,9%), 

Slovenia (minus 1,1%), Cipru (minus 0,9%), Luxemburg (minus 0,5%), Irlanda 

(minus 0,4%), Letonia (minus 0,2%) şi Spania (minus 0,1%). 

În zona euro, cel mai semnificativ impact asupra creşterii anuale a preţurilor în 

februarie l-au avut serviciile, cu majorare de 0,55 puncte procentuale, urmate de 

preţurile la alimente, băuturi alcoolice şi ţigări (plus 0,29 puncte procentuale) şi 

bunuri industriale (creştere de 0,26 puncte procentuale). În schimb, scăderea 

preţurilor la energie a şters 0,15 puncte procentuale din avansul inflaţiei. 

Datele Eurostat mai arată că inflaţia de bază (core inflation), adică ceea ce rămâne 

după ce sunt eliminate preţurile pentru bunuri volatile, precum energia şi 

alimentele, a încetinit la 1,2% în februarie, de la 1,4% în ianuarie. De asemenea, un 

indicator care pe lângă preţurile la energie şi alimente exclude şi preţurile la ţigări 

a încetinit la 1,1% în februarie, de la 1,4% în ianuarie. 

Inflaţia de bază este urmărită cu atenţie de BCE la elaborarea deciziilor sale de 

politică monetară. 

În 11 martie, Banca Centrală Europeană a majorat previziunile referitoare la 

inflaţie în 2020, după creşterea preţurilor de la începutul anului. Rata inflaţiei în 

zona euro ar urma să se situeze anul acesta la 1,5%, faţă de un nivel de 1% 

previzionat anterior, a anunţat preşedintele BCE, Christine Lagarde. 

Şi în anii următori inflaţia va fi sub ţinta de 2% urmărită de Banca Centrală 

Europeană pe termen mediu, iar economia va avea nevoie de câţiva ani pentru a-şi 

reveni la nivelul de dinaintea pandemiei, apreciază BCE. 

(Sursa: Agerpres) 
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 OMS recomandă continuarea vaccinărilor cu serul AstraZeneca „pentru 

moment” 

Organizaţia Mondială a Sănătăţii (OMS) continuă să recomande „pentru moment” 

vaccinările cu serul anti-COVID-19 dezvoltat de compania AstraZeneca, a cărui 

utilizare a fost suspendată de mai multe ţări din cauza unor posibile efecte 

secundare, aşteptând ca experţii organizaţiei să îşi încheie procedura de evaluare, 

informează AFP şi Reuters, preluate de Agerpres. 

„Pentru moment, OMS estimează că balanţa riscuri/beneficii înclină în favoarea 

vaccinului AstraZeneca şi recomandă ca vaccinările să continue”, a anunţat 

Organizaţia Mondială a Sănătăţii, miercuri, într-un comunicat. 

„Comitetul consultativ global al OMS pentru siguranţa vaccinurilor analizează cu 

mare atenţie cele mai recente date de siguranţă disponibile pentru vaccinul 

AstraZeneca. Odată ce analiza va fi finalizată, OMS va comunica imediat 

rezultatele acesteia către public”, precizează acelaşi comunicat, publicat la o zi 

după ce experţii organizaţiei au participat la o întrunire cu uşile închise. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Rusia acuză UE şi SUA de „amestec în treburile interne” ale Republicii 

Moldova 

Rusia a criticat UE şi SUA faţă de ceea ce Moscova consideră „amestec în 

afacerile interne” ale Republicii Moldova. Reacţia a venit din partea Ministerului 

de Externe rus după declaraţiile făcute recent de ambasadorul SUA la Chişinău, 

Dereck J. Hogan care a spus că politicienii aleşi din Republica Moldova trebuie să 

respecte voinţa poporului şi „să se apuce urgent de lucru”, informează Agerpres. 

MAE rus a evocat inclusiv declaraţiile făcute la sfârşitul lunii februarie de şeful 

delegaţiei UE în Moldova, precum şi ale ambasadorilor ţărilor Uniunii, de la care 

ambasadorul american „a preluat ştafeta” şi „în cele mai bune tradiţii ale 

misionarismului american a postat pe site-ul ambasadei o predică despre 

democraţie, pandemie, politicieni şi oligarhi corupţi, dificultăţi economice şi criza 

politică în care s-a trezit Republica Moldova”. 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/03/17/moscova-sustine-ca-occidentul-continua-sa-se-amestece-in-afacerile-interne-ale-republicii-moldova--680172?fbclid=IwAR1F6Qv7bmwstoUCt_qGSSUZjJytBnefXkxKedFRqmI_qmNaPp0Lu7KxrnI
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În mesajul său, în care diplomatul american subliniază că „aleşii Republicii 

Moldova trebuie să respecte voinţa poporului, să rezolve impasul actual şi să se 

apuce de lucru pentru a răspunde nevoilor urgente ale cetăţenilor”, ambasadorul 

Dereck J. Hogan „nu s-a putut abţine în a indica conducerii Republicii Moldova ce 

trebuie să facă exact”, afirmă MAE rus. 

Republica Moldova, potrivit MAE rus, ar putea fi ajutată să iasă din criză nu prin 

„predici misionare” din partea SUA şi "instrucţiuni" ale UE care polarizează 

societatea şi mai mult, „ci prin respectul real pentru suveranitatea acestei ţări şi 

neintervenţia în procesele sale politice”. 

La sfârşitul lunii februarie, MAE rus îl acuzase pe şeful delegaţiei UE la Chişinău, 

Peter Michalko, de ingerinţe în afacerile interne ale Republicii Moldova, după ce 

diplomatul declarase pentru presă că este îngrijorător ca persoane implicate în 

frauda bancară să decidă în privinţa învestirii unui nou guvern. 

(Sursa: Agerpres) 

 


